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خبر

حوادثوانتظامی

»رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
فرماندهی انتظامی کشور«:

تا کِی معتادان متجاهر را جمع 
کنیم و دوباره رها شوند؟

»سردار مجید کریمی« - رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
فرماندهی انتظامی کشور- در گفت وگویی در پاسخ به این 
سؤال که آیا در تهران یا دیگر نقاط کشور، مناطقی وجود 
باشند و  آن تسلط داشته  در  دارد که معتادان متجاهر 
باشد، اظهار کرد:  به نوعی حضور کم  رنگی داشته  پلیس 
اشکال کار روی تفسیر واژه »معتاد متجاهر« است، معتاد 
متجاهر یعنی فردی که تجاهر به اعتیاد دارد، بی خانمان 
است، نای حرکت ندارد، گوشه ای افتاده است و نمی تواند 

تکان بخورد.
انتظامی  فرماندهی  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
فراوانی  تعداد  حال،  به  تا  بنده  همکاران  افزود:  کشور 
را  چیزی  چنین  و  داشتند  متجاهر  معتاد  جمع آوری 
اسلحه  بخواهند  متجاهر  معتادان  که  نکردند  مشاهده 
به واسطه  البته  کنند  قُرُق  را  منطقه ای  یا  بگیرند  دست 
خلأهای قانونی و ضعف قانون این معضل را شاهدیم که 
معتادان متجاهر برخی مناطق را به پاتوق تبدیل کرده اند 
و پلیس هرچه این افراد را جمع آوری کند، آن ها را تحویل 
مراکز نگهداری و درمان دهد، بلافاصله بعد از سه ماه این 
افراد رهاسازی می شوند و دوباره در همان محل حضور 

پیدا می کنند.
که  دارند  وجود  متجاهری  معتادان  کرد:  تصریح  وی 
پلیس 10 تا 20 بار آن ها را بازداشت کرده و تحویل مراکز 
برای  برنامه  اما به دلیل عدم وجود  بازپروری داده است 
صیانت پس از خروج آن ها، عدم حرفه آموزی، عدم نظارت 
ارتباط با خانواده و نظارت بر خانواده ها،  بر آن ها، عدم 

پس از ترک و درمان، این چرخه معیوب است.
این مقام انتظامی خاطرنشان کرد: برای این گونه معتادان 
متجاهر هرچقدر هزینه صرف شود یا در دوره درمان در 
مراکز مختلف مراقبت ببینند، پس از رها شدن در جامعه، 
را  انگار پول کشور  و  برمی گردند  اولیه  به حالت  مجدداً 

دور می ریزیم.
کریمی، بازنگری در قانون مبارزه با مواد مخدر، فرآیندهای 
درمان و پیشگیری را یک ضرورت جدی دانست و گفت: 
بالاخره باید تکلیف ما روشن شود، پلیس تا کِی باید این 
افراد را جمع کند، در نهایت باید یک حد توقف داشته 
باشد و در جایی کار مشخص شود؛ سالیان متوالی است 
که این اتفاق روی می دهد و متأسفانه این چرخه هنوز 
هزار   65 حدود  پلیس  برآورد  اساس  بر  است.  معیوب 
معتاد متجاهر در سراسر کشور وجود دارند که بین 20 تا 

21 هزار نفر از آنان در تهران هستند.
این مقام انتظامی بیان کرد: جالب است بدانید جمعیت 
معتادان متجاهر شناور است و در فصول سرد جابه جا 
گرم  استان های  به  سرد  استان های  از  یعنی  می شوند 
تهران  در  که  از معتادان متجاهر  بخشی  می روند حتی 
جمع آوری می شوند، اصلًا ساکن تهران نیستند و خانواده 
همچون  فصولی  در  اینکه  یا  نیستند  تهران  در  آن ها 
زمستان به شهرستان هایی می روند که هوا در آنجا گرمتر 
است. اگر تمام دستگاه ها با یکدیگر همسو و یک پارچه 
شوند، کار ساماندهی این افراد به راحتی انجام خواهد شد.

وی اضافه کرد: نزدیک چهار سال است که پیش نویس 
پلیس،  توسط  مخدر  مواد  با  مبارزه  قانون  تغییر 
دادستانی کل و ستاد مبارزه با مواد مخدر تهیه شده است 
و هرچه زودتر باید در مجلس ارائه و تصویب شود تا این 

شرایط بهبود پیدا کند و از این وضعیت خارج شویم.
کشور  انتظامی  فرماندهی  مخدر  مواد  با  مبارزه  رئیس 
سلاح  از  پلیس  و  مردم  علیه  که  کسی  با  کرد:  عنوان 
استفاده می کند، حتماً باید برخورد جدی شود، تا زمانی 
اجازه  خود  به  فرد  باشد،  پایین  جرم  ارتکاب  هزینه  که 
می دهد هرگونه رفتار نابهنجاری را در جامعه مرتکب شود 

و این داستان ادامه پیدا می کند.

خبراول

-روز  جمهور  رئیس   - رئیسی«  ابراهیم  »سید  آیت الله 
شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با تشکر از 
همه افرادی که به هر نحو در زمینه پیشگیری و درمان 
کرونا در حال تلاش هستند، گفت: با توجه به افزایش 
دوباره شیوع بیماری کرونا لازم است نسبت به رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی و خصوصا استفاده از ماسک 
حساسیت بیشتری شود. لازم است ضرورت تزریق دز 
به شکل گسترده تری  مردم  برای  کرونا  واکسن  سوم 

نیز  آمار واکسیناسیون دز مراقبتی  تا  تبیین شود 
واکسیناسیون  دوم  و  اول  دزهای  تزریق  آمار  به 

سراسری برسد.
دستگاه های  همچنین  کرد:  خاطرنشان  رئیسی 

آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  از جمله  مسئول 
پزشکی و سازمان برنامه و بودجه پیگیر 

مراکز  تجهیز  برای  لازم  منابع  تامین 
و  کمبود  هرگونه  رفع  و  درمانی 
و  تجهیزات  زمینه  در  کاستی 

کرونا  درمان  برای  لازم  داروهای 
باشند.

با  لازم  هماهنگی های  داشت:  اظهار  جمهور  رئیس 
مختلف  بخش های  و  هلال احمر  مثل  دستگاه هایی 
بتوان  لزوم  در صورت  تا  شود  انجام  مسلح  نیروهای 
از ظرفیت های این نهادها از جمله امکانات پزشکی و 
درمانی آنها برای مواجه با وضعیت شرایط خاص استفاده 

کرد.
رئیسی تصریح کرد: ستادهای استانی مقابله با کرونا 
این اختیار را دارند تا در شرایط خاص 
و بنا به ضرورت محلی در چارچوب 
برنامه های کلی ستاد ملی، نسبت 
بخش ها  در  محدودیت  اعمال  به 
تصمیم  استان  هر  شهرستان های  و 
درباره  تصمیم گیری  کنند.  واجرا  بگیرند 
اعمال  و  بندی  رنگ  شاخص 
تعطیلی  و  محدودیت 
مراکز و اصناف در کشور 
شرایط  براساس  باید 
به  و  باشد  جدید 

روزرسانی شود.

رئیسی تاکید کرد: تعطیلی سراسری مدارس و دانشگاه ها 
به شکل سابق و شاخص ها ی قبلی، نباید تکرار شود چرا 
که سبب زیان های فراوان ازجمله افت  تحصیلی بسیار 
بالا شده است. ستادهای استانی مقابله با کرونا فقط 
حسب ضرورت می توانند مدارس هر بخش یا شهرستان 

را برای مدتی که لازم است، تعطیل کنند.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: هرگونه اطلاع رسانی درباره 
شیوع کرونا باید با هماهنگی کامل و دقیق باشد تا در 
ضمن آگاهی رسانی به مردم، نگرانی بی جا در جامعه ا 
یجاد نکند. امروز مردم به دولتمردان اعتماد دارند و این 

اعتماد به هیچ وجه نباید مخدوش شود.
در جلسه روز شنبه ستاد ملی مقابله با کرونا مصوب شد 
که با توجه به افزایش شیوع کرونا، بازی تیم های ملی 
فوتبال ایران و امارات بدون حضور تماشاگران برگزار شود. 
همچنین اعضا تصمیم گرفتند که شاخص های تعیین 
رنگ بندی شهرها و نیز محدودیت ها و آثار مترتب بر این 
رنگ بندی ها در جلسات کمیته های تخصصی ستاد ملی 
مقابله با کرونا به روز و سپس در جلسه ستاد ملی کرونا 

تصویب شود.

آموزش  سازمان سنجش  -رئیس  پورعباس«  »عبدالرسول 
در  رسانه ها  با  خود  خبری  نشست  نخستین  در  کشور- 
برگزاری کنکور 1401، گفت: در سه سال  تشریح جزئیات 
آینده آزمون ها هوشمند می شود و سازوکار جدیدی مبتنی بر 

فناوری های جدید علمی طراحی خواهد شد.
وی با اشاره به تحول اساسی در کنکور سال 1401 عنوان 
کرد: دفترچه های سؤال و پاسخنامه ها تغییر خواهد کرد، 
دفترچه ها سه برابر خواهند شد و مدت زمانی که دفترچه ها 
در اختیار داوطلبان قرار خواهد گرفت حداکثر 80 دقیقه 
است. همچنین تعداد سؤالات در برخی دروس 5 یا 6 سؤال 

کمتر اما محتوایی می شود.
رئیس سازمان سنجش آموزش کشور درباره امنیت کنکور 
گفت: گروهی در حال سازماندهی و برنامه ریزی برای دریافت 
مبالغ هنگفت از مردم هستند، مردم به این افراد اعتماد 

نکنند و توجه داشته باشند که امنیت کنکور 1401 قطعا 
بیشتر از سال های گذشته خواهد بود. 

وی با اشاره به اینکه کنکور در سال چند بار برگزار خواهد شد، 
متذکر شد: مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی بر برگزاری 2 
بار کنکور در سال تاکید دارد در حالی که ما برنامه داریم که 
بتوانیم حداقل 2 بار فرایند آزمون را         برگزار کنیم همچنین می 
توانیم در تعامل با وزارت آموزش و پرورش تمام آزمون های 
این وزارتخانه را         به شکل هوشمند می توانیم برگزار کنیم و 

سوالات هوش مصنوعی ارائه و تصحیح می شود.
پور عباس متذکر شد: به کمک آزمون های هوشمند از سال 
1403 کنکور هوشمند و ماهانه یک بار برگزار می شود و هر 
داوطلب می تواند در دو مورد از این آزمون ها شرکت کند، 
سنجش متعدد خواهد بود اما پذیرش یک مرتبه صورت 

خواهد گرفت.

سوابق  درصدی   60 نتایج  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  وی 
تحصیلی و 40 درصدی کنکور ملاک پذیرش در دانشگاه های 
کشور خواهد بود، آزمون کنکور نیز دیگر به صورت 4 ساعته 
و پراسترس برگزار نمی شود، بلکه در طول سال چندین بار با 
آرامش و حساسیت بالاتر برگزار می شود همچنین در چند 
مرحله برگزاری آزمون کنکور، داوطلبان فرصتی برای ترمیم 

دارند که همین مسئله استرس آنها را         به حداقل می رساند.
این  از  گفت:  کنکور  سوالات  طراحی  مورد  در  پورعباس 
پس اساتید و معلمان کل کشور می توانند طراح سوالات 
کنکور باشند. سامانه هوشمندی طراحی شده است که در 
اختیار افراد قرار می گیرد و بر اساس استانداردهایی که در 
اختیارشان قرار می گیرد، سوالات را         طراحی و ارسال می کنند 
که پس از ممیزی در دسته های خیلی آسان تا خیلی سخت 

تقسیم می شود و در سامانه قرار می گیرد.

»رئیس جمهور« در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح کرد:

تا اطلاع بعدی سفرهای استانی انجام نمی شود

مرکز  فنی  معاون   - فرهادی«  »محسن  دکتر 
درباره  بهداشت-  سلامت محیط و کار وزارت 
اعمال نظارت ها و محدودیت های جدید کرونایی 
به دنبال قرمز شدن هفت شهر کشور، گفت: 
سعی داریم محدودیت هایی را در ۹ گروه شغلی 
که اهمیت زیادی در بحث انتقال بیماری دارند، 
اعمال کنیم. مانند مراکز صرف غذا، تالارهای 
پذیرایی، سینما، تئاتر، کنسرت های موسیقی، 

باشگاه ها و استادیوم های ورزشی، استخرها و مراکز تفریحی آبی، فروشگاه های زنجیره ای و 
دفاتر ارائه خدمات. وی افزود: با تاکیدی که سازمان امور استخدامی انجام می دهد و بعد از 
تصویب در ستاد ملی، تزریق دز سوم واکسن هم اجباری می شود، به طوری که خدمت دهنده 
و خدمت گیرنده به خصوص در این ۹ گروه شغلی باید حتما زمانیکه در یک فضا باهم مواجه 
می شوند، واکسن تزریق کرده باشند ک بیمار نباشند. وی گفت: وزارت بهداشت و کمیته 
امنیتی و اجتماعی قرارگاه مقابله با کرونا، بعد از بحث های مختلف پیشنهاداتی را برای 
تصویب در ستاد ملی کرونا که یکشنبه با حضور رئیس جمهور تشکیل می شود، ارائه داده اند 

تا این کنترل ها و نظارت های ویژه بتوانند خصوصا برای این ۹ گروه شغلی اعمال شوند.

دکتر »محمد مهدی گویا« -رییس مرکز مدیریت 
و  درمان  بهداشت،  وزارت  واگیر  بیماری های 
آموزش پزشکی- با بیان اینکه همه واکسن های 
دنیا دارای برخی عوارض جانبی هستند، توضیح 
داد: از جمله عوارض خفیف می توان به تب، 
سردرد، درد در محل تزریق، تهوع و استفراغ اشاره 
عوارض هم که شدیدتر  برخی  کرد. همچنین 
ممکن  واکسن  از  استفاده  هنگام  در  هستند 

است به ندرت در افراد رخ دهد، اما به دلیل رخداد نادر آنها در برنامه های واکسیناسیون بعد 
از بررسی های دقیق علمی، درمورد استفاده یا عدم استفاده از آنها در سطح جهانی تصمیم 

گیری می شود.
دکتر گویا در ادامه با اشاره به اینکه واکسن آسترازنکا عارضه نادری دارد که ممکن است باعث 
لخته شدن خون در برخی از عروق حیاتی و مهم بدن همچون عروق مغز، قلب و اندام ها شود، 
عنوان کرد: تمام عوارض مربوط به واکسن های کرونا در کشور در سطح استانی و کشوری جمع 
آوری و تجزیه و تحلیل می شوند. چنانچه عارضه ای بیش از حد مورد انتظار رخ داده باشد، کمیته 

کشوری بررسی عوارض واکسن تصمیم گیری می کند.

»معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت«:

تزریق دز سوم واکسن اجباری می شود
»رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت«:

واکسن آسترازنکا عارضه نادری دارد

بهداشتوسلامت

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »ماشالله اسدی« 
که ۱۰بهمن ۱۳۶۵ در »منطقه شلمچه«به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

در نشست خبری »رئیس سازمان سنجش آموزش کشور«؛

تغییرات کنکور ۱۴۰۱ اعلام شد

آموزش



روزنامه

3
یکشنبه 10 بهمن 1400-  شماره 946

اجتماعی

بورس

احتمالا  اسفند؛
یارانه جدید به بهمن هم نرسید

در تازه ترین اطلاعیه سازمان هدفمندی یارانه ها برای واریز 
یارانه معیشتی، خبری از پرداخت یارانه جدید که از مدت ها 
قبل وعده آن داده شده بود، نیست. یکشنبه همزمان با ۱۰ 
بهمن ماه و به روال ماه های قبل یارانه معیشتی پرداخت 
خواهد شد. این یارانه از زمان افزایش قیمت بنزین در آبان 
۱۳۹۸ در دستور کار دولت قرار دارد و مبلغ آن بسته به تعداد 

اعضای خانوار متفاوت است.
اما در چندماه اخیر بحث هایی در رابطه با افزایش مبلغ یارانه 
نقدی پرداختی مطرح شد که در اهم آن در اواخر آذرماه، 
محسن رضایی-معاون اقتصادی رئیس جمهور- اعلام کرد 
که یارانه نقدی تا ۸۰۰ هزار تومان افزایش می یابد و در اوایل 
دی ماه پرداخت خواهد شد. به دنبال آن وزیر اقتصاد هم 
خبر پرداخت یارانه را رد نکرد ولی در مورد زمان آن اعلام 
دقیقی نداشت. اعلامی که از سوی مسئولان در رابطه با 
پرداخت یارانه جدید انجام شد نشان داد که مبلغی بین ۹۰ 
تا ۱۲۶ هزار تومان برای یارانه بگیران معیشتی در نظر گرفته 
شده است که حدود ۶۰ میلیون نفر را در بر خواهد گرفت 
ولی در نهایت پرداختی در دی ماه صورت نگرفت. در مورد 
پرداخت در بهمن ماه نیز اما و اگرهایی مطرح بود، اما ظاهرا 
به این ماه هم نرسیده و باید منتظر پرداخت در ماه  اسفند 

یا ماه های دیگر بود.

نگاه

اگر اینترنت را پدیده ای در نظر بگیریم که بر همه ابعاد زندگی ما 
تاثیر گذاشته، نباید از نقش آن در ایجاد کسب وکارهای اینترنتی 
غافل بود. اینترنت موجب شده بسیاری از زنان خانه دار نیز در 
فضای مجازی فعال شده و برای خود کسب وکاری راه بیندازند.

گسترش  حال  در  به سرعت  مجازی  کسب وکارهای  امروزه 
می باشند. چراکه محدودیت منابع مالی نمی تواند مانع از 
پیشرفت اینگونه فعالیت ها شود. بنابراین عده ای کثیر از افراد 
و سازمان ها از این ابزار برای توسعه کار خود بهره می برند. 
از  استفاده  با  اقتصادی  بنگاه های  صاحبان  و  کارآفرینان 
فرصت های مجازی بهره وری فرآیند اقتصادی خود را افزایش 

داده تا به اقتصاد مطلوب نزدیک تر شوند.
هر چه قدر نقش فضای مجازی و استفاده از اپلیکیشن ها در 
زندگی روزمره مردم بیشتر شود، تعداد زنان کارآفرین هم در 
چنین عرصه نوظهوری، بیشتر می شود. فضای مجازی بدون 
دخالت دولت توانسته بستری برای دیده شدن کسب و کارهای 
خانگی شود. گرچه وام ها و حمایت های دولت نتوانسته بود، 
این مهم را انجام دهد. ارزان و در دسترس بودن این فضا 

مهم ترین عامل اشتغال زنان از کار در این فضاست. 
حضور فعال زنان شاغل و کارآفرین در لایه های مدیریتی 
و تصمیم گیری، مخصوصا کسب و کارهای دیجیتال و در 

این  مدارس،  و  خانه ها  در  سایبری  اکانت  بودن  دسترس 
زنان در  از حضور و پتانسیل  ایجاد می کند که  را  ضرورت 
شورای عالی فضای مجازی، بعنوان یک نهاد تصمیم گیر در 
سیاست گذاری های کلان کشور در فضای مجازی، استفاده 

شود. 
در واقع می توان گفت که، فضای دیجیتال فرصت مناسبی را 
فراهم کرد تا زنان بتوانند بهتر از قبل استعدادهای خود را نشان 
داده و پیشرفت کنند. فضای مجازی بستری در اختیار زنان قرار 
می دهد تا در محیط کاری خود، هر طور راحت هستند حاضر 
شوند. حضور موفق مستمر یا گسترش و رشد کسب و کارهای 
مجازی زنان در صورتی میسر می شود که حمایت های برای آنان 

وجود داشته باشد.
اولین قدم حمایت، آموزش مناسب برای فعالیت در فضای 
سایبری است. گسترش و رشد کسب و کار در فضای مجازی 
به عواملی از جمله شناخت مخاطب و نیاز او بستگی دارد. 
حتی امکان دارد بدلیل اینکه زنان آموزش های لازم را ندیده اند، 
شاید نتوانند از تمام ظرفیت های شبکه های مجازی برای کسب 
درآمد استفاده کنند. پس در مسأله آموزش، تاکید می شود و 
بسیار مهم است. زیرا برنامه های موجود اکثرا وارداتی هستند و 
با جامعه ما منطبق نیستند، بنابراین نحوه استفاده و مدیریت 

آن برای رشد کسب و کار زنان، نیازمند آموزش است. 

پس می توان گفت ارائه آموزش های لازم برای حفظ امنیت 
و نحوه توسعه کسب و کارهای مجازی به زنانی که در این 
حوزه فعالیت می کنند، از جمله وظایفی است که برای توسعه 
مشاغل اینترنتی بانوان بر روی دوش دولت جدید قرار دارد. 
در این شرایط اگر بسترهای آموزشی رسمی بتوانند درباره 
شیوه های اصولی و صحیح کسب و کار در فضای مجازی به 
زنان آموزش دهند و بعد هم فرصت ها و چالش های این فضا را 
به زنان بیاموزند، قطعا بانوان بیشتری می توانند در بستر اینترنت 
کسب درآمد کنند. دولت باید بستری فراهم کند که زنان فعال 
در کسب و کارهای مجازی بتوانند ضمن ثبت اطلاعات خود، از 
حمایت های مختلف دولتی از جمله وام های گوناگون بهره مند 
شوند. در این زمینه بدون شک اتاق اصناف، اتحادیه ها و سایر 
نهادها نیز باید برای اعتبارسنجی کسب و کارهای اینترنتی زنان 
پای کار بیایند تا این وام ها صرفا به زنانی تعلق گیرد که قطعا 

در این حوزه فعالیت می کنند.
پرداخت چنین وام هایی می تواند منجر به رونق هر چه بیشتر 
اشتغال زنان شود و توسعه اقتصادی و اجتماعی کشور را به 
همراه داشته باشد. باید به این نکته توجه داشت این روزها 
بخش مهمی از اشتغال زنان را حضور خانم ها در کسب و 
کارهای مجازی تشکیل می دهد و از دولت جدید انتظار می رود 
که با پرداخت تسهیلات، ارائه آموزش و سایر حمایت ها از زنان 
فعال در حوزه کسب و کارهای اینترنتی به نحو مطلوبی حمایت 

کند. 
در پایان به این نکته باید توجه کنیم که هر چقدر دولت بتواند 
تمهیدات و مشوق های بیشتری برای ترغیب زنان فراهم کند، 
نرخ مشارکت اقتصادی زنان در جامعه افزایش پیدا می کند و  
چه بسا، رشد اقتصادی پایدارتر خواهد شد. دستیابی به اهداف 
توسعه هزاره بعدی بدون مشارکت فعال زنان امکان پذیر نیست. 

فضای مجازی و ایجادِ کسب و کار برای نیمی از جامعه؛ 

توسعه بدون مشارکت فعال زنان امکان پذیر نیست

تجارتبانکوبیمه گمرک

آخرین گزارش دریافتی از آخرین وضعیت کالاهای اساسی در گمرک و  بنادر تا ششم 
بهمن ماه سال جاری نشان می دهد که جمع کالاهای اساسی شامل موجودی، پای 
اسکله و منتظر در لنگرگاه به بیش از ۴.۹ میلیون تن رسیده که بیانگر روند کاهشی 
در چند ماه اخیر است. براساس این گزارش از مجموع کالاهای موجود حدود ۳.۱ 
میلیون تن مربوط به موجودی انبارها است که بیشترین میزان در بندر امام خمینی 

)ره( با ۲.۲ میلیون تن قرار دارد.
در سایر بنادر نیز ۲۵۰.۱ هزار تن در امیرآباد، ۲۷۱.۱ هزار تن بندر شهید رجایی، ۵۳ هزار 
تن چابهار، ۱۲۲.۲ هزار تن نوشهر، ۵۰ هزار تن انزلی، ۴۶.۵ هزار تن فریدون کنار، ۷۰ 
تن بندر لنگه، ۱۸۸۴ تن شهید باهنر، ۸۳ تن خرمشهر و در آستارا ۲۲.۴ هزار تن کالا 

وجود دارد و در بندر آبادان تا این تاریخ موجودی به صفر رسیده است.
در مجموع بیش از ۱.۸ میلیون تن کالا در شناورها قرار دارد که ۵۰۲.۶ هزار تن آن در 
شناورهای کنار اسکله است که شامل ذرت، گندم، جو، دانه های روغنی و برنج است. 
همچنین ۲۰ شناور در لنگرگاه منتظر تخلیه کالا هستند که بیش از ۱.۳ میلیون تن 

کالا شامل گندم، ذرت، جو، سویا و دانه های روغنی را حمل می کنند.
اما این که از هر کالا چه میزان فعلا در بنادر موجود است می توان گفت از حدود ۳.۱ 

میلیون تن کالای موجود، بیشترین میزان مربوط به ذرت با ۱.۱ میلیون تن است.

»علی صالح آبادی« - رئیس کل بانک مرکزی - تصریح کرد: بانک مرکزی درتلاش 
است تا مقررات موجود را با هدف تسهیل ضمانت و تقویت اعتبارسنجی تا پایان 

سال بازنگری و چارچوب های جدید ابلاغ کند.
وی تاکید کرد: بانک ها موظف هستند در چارچوب مقررات موجود کشور، وام های 
خرد را طبق روال گذشته پرداخت کنند و به هیچ عنوان نباید به بهانه اینکه مقررات 
جدیدی ممکن است ابلاغ شود، پرداخت  وام ها با روش های گذشته و کنونی را 

متوقف کنند بنابراین روند کنونی باید ادامه پیدا کند.
رئیس کل بانک مرکزی اظهار کرد: بانک مرکزی درتلاش است مقررات موجود را با 
هدف تسهیل ضمانت و تقویت اعتبارسنجی تا پایان سال بازنگری کند تا براساس 
آن چارچوب های جدید نیز ابلاغ شود، بنابراین تا ابلاغ ضوابط جدید رویه ها و 
مقررات موجود باید تداوم یابد و به هیچ وجه نباید خللی در روند پرداخت وام های 
خرد در جامعه به وجود آید. وی درخصوص اجرای طرح اعتبارسنجی مشتریان 
در سیستم بانکی افزود: اگر اعتبارسنجی به درستی و دقیق انجام شود و افرادی 
که از اعتبار بالا برخوردار هستند و رتبه اعتباری بالایی دارند می توانند تسهیلاتی 
با وثائق سهل تر و آسان تر دریافت کنند که براین اساس تجربه در سیستم بانکی 

فعلی هم نشان می دهد، این روش وام دهی درصد معوقات بسیار پایینی دارد.

در پنج ماه نخست سال جاری که پنج ماه پایانی عملکرد اقتصادی دولت 
دوازدهم محسوب می شود، صادرات غیرنفتی کشور ۱۷ میلیارد و ۶۶۱ میلیون 
دلار و واردات ۱۶ میلیارد و ۶۳۱ میلیون دلار بود. بدین ترتیب مجموع تجارت 
خارجی کشور در پنج ماه پایانی دولت قبل ۳۴ میلیارد و ۲۹۲ میلیون دلار بود.

از ابتدای شهریورماه تا پایان دی ماه که پنج ماه نخست عملکرد اقتصادی 
دولت سیزدهم به حساب می آید، صادرات غیرنفتی کشور به ۲۱ میلیارد و ۱۰۲ 
میلیون دلار و واردات به ۲۴ میلیارد و ۸۴۲ میلیون دلار افزایش یافته است. 
بدین ترتیب مجموع تجارت خارجی کشور در پنج ماه اخیر به ۴۵ میلیارد و 
۹۴۴ میلیون دلار رسیده که ۳۴ درصد نسبت به مدت مشابه در پایان دولت 

قبل رشد کرده است.
آمار فوق شامل صادرات نفتی نیست و فقط صادرات غیرنفتی را شامل می شود. در 
مورد صادرات نفتی هم دولت رئیسی با دور زدن تحریم های نفتی، حجم صادرات را 
۴۰ درصد افزایش داده که با توجه به رشد قیمت نفت، میزان درآمدهای نفتی بیش 

از ۱۰۰ درصد رشد کرده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی هم در این باره گفت: افزایش ملموس صادرات نفت و 

تأمین ارز کالاهای اساسی، از توفیقات دولت است.

بانک ها حق ندارند پرداخت 
وام های خُرد را متوقف کنند

افزایش ۳۴ درصدی تجارت خارجی 
کشور در در پنج ماه نخست

آخرین آمار دپوی کالای
 اساسی اعلام شد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

»ورزش فعالیتِ فرهنگی، با ابزار بدنی و مهارتی 
جهت رشد و تعالی تمامِ وجودی انسان است.«

دکتر محمدعلی قره
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استان ها
امیکرون مرگبار شده است

ناچیز  را  امیکرون  از  ناشی  اولیه برخی کارشناسان که مرگ  بر خلاف تصور  اپلیکیشن ماسک اعلام کرد: 
می پنداشتند، موج امیکرون در آمریکا عدد مرگ روزانه را به ۳۸۹۵ رساند. در حالی که بیشترین مرگ ثبت شده 
آمریکا در شیوع دلتا ۳۴۱۸ نفر بود، قله مرگ روزانه امیکرون در دانمارک و ایتالیا ۸ برابر بلندتر از دلتا است. 

این عدد در کانادا، سوئیس و فرانسه ۴ برابر، در استرالیا ۳ برابر و در سوئد ۲ برابر است.

اصفهانسیستانوبلوچستان تهران

»عزت الله ضرغامی« - وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی- در زمان بازدید 
از نمایشگاه و حضور در غرفه شهرداری تهران واقع در سالن ۳۸، وجود وسایل حمل 
و نقل به منظور معرفی مناطق گردشگری پایتخت را الزامی دانست و افزود: تهران با 
توجه به ظرفیت های بالای خود در زمینه گردشگری می تواند با فراهم کردن امکانات و 
زیرساخت های حمل و نقل این امکان را برای گردشگران داخلی و خارجی و همچنین 

شهروندان تهرانی ایجاد کند.
ضرغامی گفت: موضوع بیمه هنرمندان صنایع دستی و راهنمایان گردشگری را در 
دولت پیگیری می کنیم و امیدوارم هر چه جلوتر می رویم این بیمه ساماندهی 
شود و افرادی که بیشتر به بیمه نیاز دارند، مانند زنان سرپرست خانوار در اولویت 

قرار دارند.
شهرداری تهران امسال با دو غرفه ۳۱ و ۳۲ در سالن ۳۸ پانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
گردشگری و سی و پنجمین نمایشگاه ملی صنایع دستی همزمان در محل دائمی 
نمایشگاه های بین المللی تهران حاضر و به معرفی ظرفیت های گردشگری شهر تهران 
پرداخته است. این نمایشگاه از روز سه شنبه - ۱۲ بهمن - به مدت ۴ روز برگزار می شود و 
علاقه مندان می توانند با رعایت دستورالعمل های بهداشتی مقابله با کرونا، از ساعت ۹ تا 

۱۷ از این نمایشگاه بازدید کنند. 

»ایوب کرد« - مدیرکل راهدارای و حمل و نقل جاده ای سیستان و بلوچستان - اظهار داشت: 
حجم مبادلات اقتصادی اعم از صادرات، واردات و ترانزیت در پایانه های مرزی میلک و 

میرجاوه از ابتدای سال تاکنون به دو میلیون و 134 هزار و 773 تن رسیده است.
مدیرکل راهدارای و حمل و نقل جاده ای سیستان و بلوچستان ادامه داد: بیشترین حجم 
مبادلات اقتصادی این مدت در پایانه های مرزی میلک و میرجاوه با وجود شیوع ویروس 

کرونا با یک میلیون و 365 هزار و 739 تن کالا به صادرات اختصاص دارد.
وی عمده کالاهای صادراتی از پایانه های مرزی سیستان و بلوچستان را فرآورده های نفتی، 
گاز مایع و موادغذایی عنوان کرد و افزود: صادرات این مدت توسط 59 هزار و 23 دستگاه 

کامیون انجام شده است.
کرد با اشاره به ظرفیت های صادراتی پایانه های مرزی استان تصریح کرد: مجاورت با منطقه 
ژئوپولیتیک خلیج فارس و آب های بین المللی، همسایگی با کشورهای پاکستان و 
افغانستان، همجواری با حوزه شبه قاره هند و همچنین امکانات بالقوه اقتصادی و ترانزیتی از 
جمله پایانه های مرزی موجب ایجاد موقعیت تجارت فرامرزی ممتاز برای استان شده است.

مدیرکل راهدارای و حمل و نقل جاده ای سیستان و بلوچستان گفت: مجموع ترانزیت کالا از 
پایانه های مرزی میرجاوه و میلک در 10 ماه نخست سال جاری 542 هزار و 123 تن و واردات 

نیز 226 هزار و 911 تن بوده است.

»حمزه چاوشی« -مسئول روابط عمومی اداره آموزش و پرورش کاشان- ضمن اشاره به 
برقراری آموزش مجازی برخی مدارس کاشان گفت: آموزش حضوری مدارس کاشان با 
علامت دار شدن دانش آموزان ۲ کلاس به مدت ۲ هفته لغو می شود. مسئول روابط عمومی 
اداره آموزش و پرورش کاشان ضمن اشاره به قرار گرفتن کاشان در وضعیت قرمز کرونایی 
اظهار داشت: با توجه به این شرایط مقرر شده است تا اگر در کلاسی حداقل دو دانش آموز 
علائم کرونا و یا حتی سرماخوردگی داشتند کلاس مذکور به مدت دو هفته به صورت 
مجازی آموزش خود را پیگیری می کند. وی ضمن اشاره به بیان دیگر جزئیات این بخشنامه 
افزود: اگر در مدرسه ای حداقل دو کلاس آن شرایط فوق را تجربه کردند آن مدرسه به صورت 
دو هفته آموزش خود را به صورت مجازی پیگیری کرده و آموزش حضوری مدرسه در این 
مدت لغو می شود. مسئول روابط عمومی اداره آموزش و پرورش شهرستان کاشان با بیان 
اینکه تاکنون برخی از مدارس کاشان آموزش حضوری آنان به مدت دو هفته لغو شده 
است، ابراز داشت: تحت هیچ عنوان آموزش دانش آموزان لغو نمی شود و آنچه که مطرح 
می شود در زمینه آموزش حضوری است. وی با بیان اینکه با تعطیلی آموزش حضوری 
مدارس کاشان کلاس ها در بستر فضای مجازی تشکیل می شود، گفت: بستر برگزاری 
کلاس ها به صورت مجازی وجود دارد و از این رو آموزش ها به صورت مستمر چه از طریق 

کلاس حضوری و چه از طریق کلاس مجازی ادامه پیدا می کند.

مبادلات اقتصادی پایانه های مرزی سیستان 
و بلوچستان از ۲ میلیون تن گذشت

آموزش حضوری مدارس کاشان با علامت دار 
شدن برخی دانش آموزان منتفی شد

اتوبوس های گردشگری در پایتخت
 راه اندازی می شود

زنجان

چهار درصد زمین های کشاورزی 
کشور سنددار هستند

»محمدعلی شجاعی« - رئیس سازمان امور اراضی کشور- 
اراضی  اسناد  صدور  قرارگاه  جلسه  نخستین  حاشیه  در 
بیان  با  خبرنگاران  در جمع  زنجان  استان  در  کشاورزی 
اینکه نبود سند فضایی برای سودجویی و زمین خواری 
ایجاد می کند، افزود: از طرفی نداشتن سند موجب شده 
ها  آن  در  نسل  اندر  نسل  که  ما  کشاورزان  های  زمین 

کشاورزی می کنند، بدون تکلیف بماند.
تعیین  خصوص  در  انقلاب  معظم  رهبر  تاکید  به  وی 
تکلیف اراضی کشاروزی کشور اشاره کرد و اظهار داشت: 
یکی از مهمترین برنامه های دولت سیزدهم این است که 
تا پایان دولت موضوع سند دار کردن اراضی کشاورزی را 

در سطح کشور به انجام برساند.
شجاعی گفت: این موضوع در واقع وعده حاکمیت است، 
یکی از اشکالاتی که تا حالا در سنددار کردن زمین های 
کشاورزی انجام نشده این است که ما فکر می کردیم یک 
دستگاه متولی این موضوع است در حالی که کلیه اجزای 
حاکمیت در کشور و در استان ها باید برای این موضوع 
پای کار بیایند. وی از تشکیل قرارگاه صدور اسناد اراضی 
کشاورزی در استان ها خبرداد و گفت: رییس جمهور بر 
سند دار کردن اراضی کشاورزی تاکید موکد دارد و در این 
راستا طی نامه ای که از سوی وزیر جهاد کشاورزی به 
استانداران ارسال شده، در تمامی استان ها قرارگاه صدور 

اسناد اراضی کشاورزی تشکیل خواهد شد.
از  قدردانی  ضمن  کشور  اراضی  امور  سازمان  رئیس 
اقدامات انجام شده و موفقیت های به دست آمده در 
استان زنجان در زمینه صدور اسناد برای اراضی کشاورزی، 
اظهار داشت: زنجان در این زمینه، استان پیشتاز کشور 

است.

مازندران

گیلان

مورد  -  در  مازندران  استاندار   - حسینی پور«  »سید محمود 
ساحل خواری و عدم دسترسی مردم به سواحل در استان 
با اشاره به اجرای قاطع دستور رئیس جمهور در خصوص 

آزادسازی سواحل اظهار داشت: با توجه به فراهم 
بودن زمینه، امیدواریم حریم 60متری سواحل 

تا بهار آینده کاملاً آزاد شود.  
استاندار مازندران با یادآوری اینکه هرگونه 

ساحل،  60متری  در  تصرف  و  دخل 
افزود:  دارد،  قانونی  ممنوعیت 

با آزادسازی حریم 60متری 
ایجاد  امکان  ساحل، 
تأسیسات حتی در قالب 
خدمات  طرح های 
و  تفریحی  عمومی، 

گردشگری با ممنوعیت قانونی مواجه است.
حسینی پور به اشاره به اینکه تصمیم بر آزادسازی حریم 
60متری در دوره های گذشته نیز مطرح شد که بخشی از 
آن آزاد شد و بخشی از آن آزاد نشد، خاطرنشان کرد: البته 
اکنون 92 درصد از حریم 60متری سواحل استان آزاد 

شده است.
نماینده عالی دولت در مازندران تصریح کرد: 
مشکل مردم حریم 60متری نیست، 
از  بلکه بخش اعظمی 
دولتی  پلاژ های 
ماده  که  است 
23 قانون خدمات 
کشوری، ایجاد هرگونه 
مجتمع های  مهمان سرا، 

رفاهی، مسکونی و تجاری در حریم 60متری را ممنوع کرده 
است و این مشکل، مانع از حضور مردم در سواحل شده است.

استاندار مازندران با اعلام حتماً این موضوعات را مجدّانه 
پیگیری خواهیم کرد و تمامی سواحل استان تا بهار امسال 
آزادسازی می شوند گفت: پیشنهادی هم به رئیس جمهوری 
ارائه شد که دستور صادر کنند تا بتوانیم پلاژ های دولتی را 
در اختیار بخش خصوصی قرار دهیم تا همه مردم بتوانند از 

حریم ساحل استفاده کنند.
حسینی پور با اشاره به اینکه رئیس جمهور مصمم هستند 
ما  کرد:  تأکید  شود  انجام  سریعتر  سواحل  آزادسازی 
هم به عنوان مجری، موظف به اجرای دستورات ایشان 
هستیم و با قاطعیت این موضوع را پیگیری می کنیم 
و بخش خصوصی هم موظف است حریم سواحل را در 

اختیار مردم قرار دهد.

که،  داشت  اظهار  گیلان-  استاندار   - عباسی«  »اسدالله 
با توجه به اهمیت موضوع آزادسازی سواحل استان، 
کارگروهی در مرکز استان و شهرستان ها جهت بررسی 
وضعیت سواحل استان تشکیل می شود و گزارش آن 
را نیز مورد رصد قرار می  دهیم. وی  با بیان اینکه 79 
کیلومتر از سواحل استان در 243 نقطه تحت تصرف 
نهادها و سازمان های دولتی و خصوصی قرار دارد تصریح 

کرد: آن تعداد از نهادها که جزو زیرمجموعه استانداری و 
وزارت کشور محسوب می شوند از امروز طبق قانون ملزم 

به عقب نشینی و آزادسازی حریم 60 متر شدند.
عباسی با اشاره به ضرورت استفاده بهینه و درست از 
گونه  هر  مقابل  در  کرد:  خاطرنشان  استان  سواحل 
استان  در  ساحل خواری  و  جنگل خواری  کوه خواری، 
خواهیم ایستاد و اجازه دست اندازی به بیت المال و حریم 

انفال را به فرصت طلبان و سودجویان نمی دهیم.
وی با بیان اینکه به دستگاه های دولتی و خصوصی 
برای آزادسازی حریم سواحل و عمل طبق قوانین در این 
بخش، فرصت یک ماهه داده شد ابراز داشت: مواهب 
طبیعی استان باید برای استفاده همگان در دسترس 
باشد و با اجرای طرح سالم سازی دریا مورد بهره برداری 

قرار  گیرد.

»استاندار مازندران« خبر داد:

سواحل مازندران تا بهار ۱۴۰۱ آزادسازی کامل می شود

»استاندار گیلان« خبر داد:

۷۹کیلومتر سواحل تحت تصرف استان گیلان آزادسازی می شود
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فرهنگی
روند بستری کرونایی ها در ۲7 استان  صعودی شده است

هم اکنون استان های آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اصفهان، البرز، بوشهر، تهران، چهارمحال و بختیاری، 
خراسان جنوبی، خراسان رضوی، خراسان شمالی، خوزستان، زنجان، سمنان، سیستان و بلوچستان، فارس، 
قزوین، قم، کردستان، کرمان، کرمانشاه، گلستان، گیلان، لرستان، مازندران، مرکزی، هرمزگان و یزد با روند 

افزایشی بستری شدگان کرونا روبه رو هستند.

سینماوتئاتر

مسعود کیمیایی از داوری در بخش کارگردانی بخش سودای سیمرغ جشنواره 
فیلم فجر انصراف داد. مسعود کیمیایی امسال با فیلم »خائن کشی« در جشنواره 
چهلم فیلم فجر حضور دارد ولی او یک روز پس از اعلام نام هیأت داوران از اینکه 
به عنوان فیلمساز نامش در رقابت و داوری باشد، انصراف داد.  او در یادداشتی 
نوشته است: »به نام خدا درود سرزمین کهن -ایران درود به مردم قدرندیده و 
هنرمندان با احترام،  به هنرمندان و زحمت کشیدگان فیلم »خائن کشی«، با 
موضوع ملی شدن صنعت نفت ایران و مقوله قرضه ملی بوسیله دکتر محمد 
مصدق در سالهای ۱۳۳۰ که با مردم انجام شد، این دوست در هشتادویک سالگی 
برای قضاوت شدن در سینما خودم را کنار می بینم و به این خط و نوشته از 
قضاوت بیرون می آیم. دیگر هنرمندان فیلم خائن کشی به جای خود می مانند. در 
این سنِ بسیار زحمت کشیده، برای قضاوت شدن درباره فیلمی به مفهوم آزادی 
نفت، ایران، مقوله نفت، انگلیس و دکتر محمد مصدق تردید بسیار دارم. عدالت 

همیشه نگران قضاوت است. مسعود کیمیایی«
همچنین پولاد کیمیایی، فرزند و بازیگر فیلم جدید مسعود کیمیایی با انتشار متنی از 
حضور در جشنواره فیلم فجر اعلام انصراف کرد. پیگیری ها از عوامل فیلم تاکید بر این 

دارد که انصراف کیمیایی به معنی خارج شدن فیلم از جشنواره نیست. 

قمه کشی، شلیک تیر، خفت گیری، سرقت و ... اتفاقاتی است که تئاتر شهر بارها و 
بارها با آن مواجه شده ولی شاید بازی روزگار باشد که این مجموعه این بار در سالروز 

تاسیسش، یکی از فجیع ترین قمه کشی ها را به خود ببیند.
بر اساس اعلام روابط عمومی مجموعه تئاترشهر، »تعدادی از خلافکاران، فروشندگان 
مواد مخدر و اراذل و اوباش که طی سال های اخیر به صورت مستمر در محیط پیرامونی 
بوستان دانشجو، چهارراه ولیعصر و محیط پیرامونی تئاتر شهرمزاحمت های پی در پی 
و فراوانی را برای رهگذران، مسافران ایستگاه مترو و تماشاگران مجموعه ایجاد کرده اند، 
بعدازظهر دیروز برای چندمین بار در یک نزاع فجیع خیابانی جمعی در حضور رهگذران 

و تماشاگران مجموعه، اتفاقات ناگواری را در مجاور در ورودی تالار چهارسو رقم زدند.
در این نزاع خیابانی که این بار با ضرب و شتم شدیدتر و فجیع تری صورت گرفت، 
تعدادی از خلافکاران در ابتدا با چوب و چماق به جان یکدیگر افتادند، اما بعد از 
دقایقی کوتاه این نزاع خیابانی تبدیل به قمه کشی و چاقوکشی شدیدتری شد. فضای 
این ضرب و شتم به حدی بود که شدت آن باعث وارد آمدن جراحات فراوانی به 
طرفین دعوا شد. البته بعد از دقایقی با حضور سریع یگان امداد نیروی انتظامی 
ضاربان دستگیر و افرادی که با جراحت های شدیدی روبه رو شده بودند، به مرکز 

درمانی منتقل شدند.«

براساس جزئیات جدیدی که درباره پروژه فیلمسازی تام کروز و داگ لیمان در فضا 
منتشر شده، بیشتر این فیلم در زمین فیلمبرداری خواهد شد.

تام کروز، ستاره مشهور هالیوودی، پس از آن که انواع حرکات نمایشی مرگبار را در زمین 
امتحان کرد حالا به سراغ بازیگری در فضا رفته است. اگرچه هنوز چیز زیادی درباره این 
پروژه میان ستاره ای منتشر نشده، اما پایگاه اطلاع رسانی ورایتی به تازگی در مطلبی 
جزئیات جدیدی را درباره این پروژه رسانه ای کرد. ظاهرا کمپانی یونیورسال با وجود 
تاخیراتی که در برنامه ریزی ها برای ساخت این فیلم اتفاق افتاد، همچنان در نظر دارد 

سال آینده میلادی آن را جلوی دوربین ببرد.
این گزارش همچنین افشا کرد که تنها بخشی از پروژه فضایی تام کروز در ایستگاه 
بین المللی فضایی فیلمبرداری خواهد شد و بیشتر فیلم در زمین ضبط می شود. 
براساس این گزارش، فیلم تام کروز با وجود فیلمبرداری در فضا یک فیلم علمی-تخیلی 

نیست و داستانی اکشن و ماجراجویانه دارد.
اواسط اردیبهشت ۹۹ خبری منتشر شد مبنی بر آن که کروز و ایلان ماسک، مدیرعامل 
شرکت فضایی اسپیس ایکس، در مراحل اولیه همکاری با ناسا برای ساخت اولین فیلم 
تاریخ در فضا هستند. استودیو فیلمسازی یونیورسال نیز دو ماه بعد از حمایت ۲۰۰ 

میلیون دلاری خود از پروژه سینمایی کروز در فضا خبر داد.  

تولد تئاتر شهر 
با قمه کشی همراه شد!

پروژه فضایی تام کروز 
محدود به فضا نیست

کیمیایی باز هم از جشنواره فجر 
انصراف داد

فرهنگوارشاد

»محمد مهدی اسماعیلی« - وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی- 
از دومین نمایشگاه مجازی کتاب  روز شنبه در بازدید 
تهران ضمن تشکر و قدردانی از دست اندرکاران برگزاری 
این رویداد بزرگ فرهنگی و تبریک پیشاپیش فرارسیدن 
آغاز چهل و سومین طلوع فجر پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی گفت: اینکه امروز با همت دست اندرکاران حوزه 
در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  مطالبه  فرهنگی، 
موضوع گسترش نهضت مطالعه و کتابخوانی در قالب 
برگزاری دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران محقق و 

جامه عمل پوشانده شده، جای قدردانی دارد.
استقبال  به  اشاره  با  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
نمایشگاه مجازی کتاب  از دومین  چشمگیر مخاطبان 
تهران، از تمدید یک روزه این رویداد بزرگ فرهنگی تا 
یازدهم بهمن ماه جاری خبر داد و گفت: به منظور بهره 
مندی همگان از این نمایشگاه این تمدید صورت گرفت 
تا امکان خرید برای آحاد مردم در سراسر کشور مهیا شود.
اسماعیلی ادامه داد: همیشه در ماموریت ها در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی کتاب و کتابخوانی را موضوعی 
محوری و بنیادین می دانم که فصل مشترک و اساسی 
تمامی  در  همواره  که  رود  می  شمار  به  فرهنگ  حوزه 

برنامه ها بر این مهم تاکید شده است.
امروز  کرد:  تاکید  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
ارشاد  و  تمامی مجموعه های فرهنگی وزارت فرهنگ 
اسلامی اعم از خانه کتاب و ادبیات، نهادکتابخانه ها، 
کانون های فرهنگی و هنری مساجد و ... باید به سمت 
سرانه  افزایش  آن  خروجی  که  کنند  حرکت  سویی  و 
مطالعه باشد. ساخت و تجهیز کتابخانه های عمومی، 
این  به  همه   ... و  نشر  حوزه  از  حمایت  کتاب،  توزیع 

منظور است تا جامعه کتابخوان کشور تقویت شده و در 
ادامه افزایش سرانه مطالعه را شاهد باشیم.  

عضو کابینه دولت سیزدهم با اشاره به اینکه کشور امروز 
با یک شبیخون بزرگ فرهنگی مواجه و اقشار مختلف 
های  آسیب  معرض  در  کودکان  و  نوجوانان  جوانان، 
اجتماعی قرار دارند، تصریح کرد: نظام دینی باید به حوزه 
کتاب و کتابخوانی توجه ویژه ای داشته باشد هرچند 
ما نیز بنا بر وظیفه ذاتی در این وزارتخانه به ویژه در 
موسسه خانه کتاب و ادبیات اقدامات مهمی انجام داده 

و در دستور کار قرار داده ایم.
اسماعیلی به مواجهه با سویه های جدید کرونایی، اشاره 
کرد و گفت: هیچ چیز جای برگزاری فیزیکی نمایشگاه 
بزرگ بین المللی کتاب تهران را نمی گیرد، چراکه حضور 
گسترده آحاد مختلف مردم با شور و نشاط در این رویداد 
با مشابه  مقایسه  قابل  و  است  فرهنگی مشهود  بزرگ 

آن نیست.
عضو کابینه دولت سیزدهم ادامه داد: دولت مردمی به 
دنبال آن است که به محض فروکش کردن خطر کرونا 

تهران  کتاب  المللی  بین  نمایشگاه  قدرت  با 
همه  مشارکت  با  به صورت حضوری  را 

ناشران و مشتاقان کتاب و کتابخوانی 
برگزار کند.

اسماعیلی ادامه داد: البته برگزاری 
فیزیکی  نمایشگاه  دوره  دومین 

به  غنی  تجربه  تهران  کتاب 
دوره  در  که  داشت  همراه 
قادر  نیز  کرونایی  سخت 
عمل  ابتکار  با  هستیم 

دست اندرکاران حوزه فرهنگی نمایشگاهی در خور شان 
ملت ایران برگزار کنیم تا همگان به صورت یکسان در 
جای جای میهن اسلامی به کتاب دسترسی پیدا کنند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به برنامه ها و شعار این 
دولت و این دوره وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره 
بسط و گسترش عدالت فرهنگی و تاکید بر دسترسی 
آحاد مردم به حوزه های فرهنگی به ویژه کتاب اشاره و 
تاکید کرد: معتقدیم که حوزه های فرهنگی و هنری باید 

در اختیار همه فرزندان ایران اسلامی قرار گیرد.
اسماعیلی در ادامه، دسترسی بالای همگان در سراسر 
کشور به کتاب و بیشترین خرید توسط مناطق محروم 
از طریق دومین نمایشگاه مجازی 
کتاب را اتفاق بزرگ و مبارکی 
همت  به  امروز  که  دانست 
حوزه  اندرکاران  دست 
وزارت  کتاب  و  فرهنگی 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
در دولت مردمی رقم خورده 

است.

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین به استقبال 
چشمگیر مخاطبان و علاقه مندان از دومین نمایشگاه 
خوب  تجربه  گفت:  و  کرد  اشاره  تهران  کتاب  مجازی 
برگزاری این نمایشگاه و راه اندازی سامانه مربوطه را به 
طور یقین در نمایشگاه های مشابه بعدی لحاظ خواهیم 
کرد. در این نمایشگاه ناشران حضور داشتند، پس از آن 
نیز فروشندگان کتاب نیز در برنامه و چرخه حمایتی و 

دوره های بعدی نمایشگاه قرار خواهند گرفت.
صنعت  در  »خودکفایی  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
نشر« را به عنوان یک سیاست و شعار اصلی در حوزه 
کاغذ اشاره کرد و گفت: با جدیت پیگیر نهادینه کردن 
این شعار در معاونت های مطبوعاتی و اطلاع رسانی 
و امور فرهنگی این وزارتخانه هستیم چراکه این مهم 
از سیاست های اصلی این دوره وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی در حوزه کاغذ به شمار می رود.
اسماعیلی در عین حال تاکید کرد: دولت از آنچه نیاز 
باشد در حوزه های حمایتی کوتاهی نخواهد کرد از این 
باید در کنار دولت همت  رو نهادها و سایر شرکت ها 
با هدفگذاری  تا  را برطرف کنند  نواقص  و تلاش کنند 
بتوانیم در همه شاخص های مدنظر جهش خیره کننده 

ای را در پایان این دولت شاهد باشیم.   
و  همراهی  از  ادامه  در  سیزدهم  دولت  کابینه  عضو 
کتاب  مجازی  نمایشگاه  برگزاری  در  دولت  حمایت 
ایده  این  خوشبختانه  گفت:  و  کرد  قدردانی  و  تشکر 
که  گرفت  قرار  رئیسی  آقای  شخص  استقبال  مورد 
برگزاری  و  برطرف  آن  موانع  بعدی  نمایشگاه های  در 
شاهد  کشور  سراسر  در  را  باشکوهتر  نمایشگاهی 

خواهیم بود.

»وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی« مطرح کرد:

خودکفایی صنعت نشر شعار اصلی دولت در حوزه کاغذ است
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ورزشی
مدال طلای یخنوردی قهرمانی جهان به یک ایرانی رسید

در فینال گرایش سرعت مسابقات یخنوردی قهرمانی جهان، محسن بهشتی راد توانست با درخششی چشم گیر مدال طلا 
را از آن خود کند.  ورزشکار کشورمان توانست برای اولین بار در تاریخ یخنوردی عنوان قهرمانی را از ورزشکاران کشور 
روسیه برباید. در این مسابقات بهشتی راد تنها ورزشکاری بود که توانست با زمان ۶ ثانیه دیواره مسابقات را صعود کند.

سوژه

جلسه ستاد عالی بازی های المپیک و 
پارالمپیک، آسیایی و پاراسیایی؛

سجادی: کاروانِ کیفی به بازی های 
آسیایی و پاراآسیایی اعزام می کنیم

و  المپیک  های  بازی  عالی  ستاد  جلسه  گذشته  روز 
پارالمپیک، آسیایی و پاراآسیایی که با حضور سفیر چین 
برگزار شد، سید حمید سجادی با بیان اینکه ورزش فرصت 
های خوبی را برای تعامل میان کشورها ایجاد می کند، 
در  یافته  با کشورهای توسعه  گفت: تلاش خواهیم کرد 
ورزش، از جمله کشورچین، زمینه همکاری های مشترک 

را ایجاد کنیم.
به نشستهای اخیر خود و مسوولان وزارت  ادامه  وی در 
ورزش و جوانان با سفیر چین در ایران اشاره کرد و اظهار 
داشت: جلسات برگزار شده دستاوردهای بسیار خوبی درپی 
داشت که قطعا در کوتاهترین زمان، کارهای بزرگی را در 
دو حوزه ورزش و جوانان باهمکاری های مشترک، اجرایی 

خواهیم کرد.
وزیر ورزش و جوانان در ادامه توضیحاتی را در خصوص 
نشست امروز ستاد عالی بازی های المپیک، پارالمپیک و 
آسیایی و پاراآسیایی ارائه کرد و اظهار داشت: برای حضور 
آسیایی  های  بازی  و  چین  زمستانی  المپیک  در  موفق 

هانگژو باید بررسی ها دقیق و کارشناسانه باشد.
وی در ادامه با اشاره به دستاوردهای ورزش ایران در هفته 
های اخیر بیان کرد: این نتایج می تواند فرصت خوبی برای 
ارزیابی ها باشد، ضمن اینکه تاکید می کنم تمام ابعاد ورزش 

باید مورد توجه و با دقت نظر رصد شود.
سجادی درخصوص حضور موفق در المپیک ها و بازی های 
آسیایی و پاراآسیایی و حضور کیفی کاروان ورزشی ایران با 
هدف کسب افتخار برای ایران را مورد توجه قرار داد و اظهار 
داشت: در نظر داریم تیم ها و ورزشکارانی را به این رویدادها 
اعزام کنیم که شانس کسب مدال یا ارتقاء رنکینگ را داشته 

باشند.
این  در  بانوان  از سخنانش حضور  دیگری  بخش  در  وی 
رویدادها را بسیار مهم برای وزارت ورزش و جوانان دانست 
ما  بانوان  ورزشی،  ها  رشته  از  تعدادی  در  کرد:  تاکید  و 
شانس کسب مدال دارند و در برخی از رشته ها نیز در مسیر 
موفقیت و ارتقاء قرار دارند که این نکات باید در اعزام های 

برون مرزی مورد توجه قراربگیرد.
بانوان  که  داریم  باور  کرد:  تصریح  وجوانان  ورزش  وزیر 
کشورمان می توانند نقش مهمی در کسب مدال و افتخار 
برای ایران عزیز داشته باشند بنابراین معاونت امور بانوان و 
اعضا ستاد باید نگاه ویژه ای به این بخش از ورزش داشته 

باشند.
در این نشست صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک 
و محمود خسروی وفا رییس کمیته ملی پارالمپیک نقطه 
نظرات خود را پیرامون المپیک و پارالمپیک زمستانی و 

بازی های آسیایی و پاراآسیایی گوانگژو ارائه کردند.
پیمان فخری  و  ریزی  برنامه  دفتر  رغبتی مدیر کل  علی 
سرپرست کاروان ایران اعزامی به بازی های آسیایی گزارشی 

در خصوص رشته هایی که شانس اعزام دارند ارائه کردند.

نگاه

معمار تجدید بنای والیبال و کشتی، چهره در نقاب خاک 
کشید. مردی که قریب به ۲۲ سال در راس دو فدراسیون مهم 
و پر مخاطب، منشا آثار ماندگار بسیاری بود به ناگاه خاموش 
شد. سخن از محمدرضا یزدانی خرم است. مردی که تا واپسین 

روزهای حیات، دغدغه ورزش و پیشرفت آن را داشت. 
هنوز افکار بلندی در سر می پرورانید و در واپسین نشست خود 
با نمایندگان مجلس بر لزوم بخشودگی مالیات ورزشکاران، 
مجانی شدن آب و برق ورزشگاه ها و لغو قانون بازنشستگی 
متخصصین این حوزه تاکید کرد. وقتی ایده عملیاتی شدن 
این طرح ها و واگذاری دو تیم استقلال و پرسپولیس به 
بخش خصوصی نظر مجلسی ها را جلب و آنان وعده پیگیری 
دادند، لبخند رضایت بخشی بر لبانش نشست و روز بعد طی 
تماس با این حقیر ماموریت تهیه طرح های عملیاتی و 
پیگیری مسئله را به بنده داد. به اعتراض گفتم، کار بسیار 
سنگین و طاقت فرسایی خواهد بود و از عهده برآمدن دشوار 
می شود، پاسخ داد؛ هر اندازه که بتوانیم قدم برداریم خیر است 
و ورزشی ها دعای مان خواهند کرد. دریغا که عمرش کفاف نداد 

و دو روز بعد دعوت حق را لبیک گفت.
یزدانی خرم قهرمان نبود، ورزشی هم نبود، اما وقتی بعنوان 

خدمتگزار ورزش پای کار آمد، الحق و الانصاف خوب کار 
کرد. والیبال را از جایگاه تیم منطقه ای آسیا به قدرت اول قاره 
تبدیل کرد و از کشتی فرنگی که در طول تاریخ به داشتن تک 
ستاره ها مفتخر بود، یک تیم کامل و قدرتمند جهانی ساخت. 
نتیجه آن تلاش ها در میادین جهان و المپیک به بار نشست و 
موفقیت هایی چون المپیک لندن نشان داد، اگر می گذاشتند 
بماند و ادامه دهد، روزهای پرافتخار دیگری برای ورزش ایران 
رقم می خورد.  رمز و راز موفقیت این مرد در عرصه ورزش 
اختیار دادن به زیردستان، عدم دخالت در امور فنی و مهمتر 
از همه گشاده رویی و دستان باز برای خرج کردن بود. سنتی 
بود اما برای پیشبرد اهداف و برنامه های خود و ارتقا جایگاه 
والیبال و کشتی از جدیدترین متد و شیوه های نوین علم روز 
استفاده کرد. به کارگیری مربی تغذیه، روانشناس، ماساژور، 
آنالیزور و پزشک اختصاصی در کنار تیم ها از ابداعات او بود. 

بعدها دیگران نیز این شیوه را ادامه دادند و 
سنگ بنایی را که یزدانی خرم گذاشته 

بود کم و بیش تا امروز تداوم دارد.
مردی که مورد نظر مسئولین طراز 

اول کشور بود و زمانی 
جمهور  رییس  از 
مدال  وقت 
گرفت،  لیاقت 

عاقبت مورد کم لطفی واقع شد. قصه سال های پایانی زندگی 
یزدانی خرم شباهت فراوانی به زندگی بسیاری از چهره های 
برای پیشبرد  سرشناس داشت که علی رغم تلاش فراوان 

اهداف و برنامه ها، با آنان قدرشناسانه برخورد نشد. 
ابتدا با بی مهری موجبات کناره گیری اش را فراهم کردند و در 
نهای به بهانه بازنشستگی بیش از یک دهه خانه نشین شد در 
حالی که می شد از تجربیات گران سنگ وی در مقاطع مختلف 

بهره مند شد. 
جزو معدود مدیران ورزشی بود که هم وزارت ورزش و جوانان 
و هم کمیته ملی المپیک طی مراسم باشکوهی از خدمات و 
زحماتش تجلیل کردند اما این همه کافی نبود و نیست. انتظار 
از جامعه ورزش، قهرمانان، مربیان، داوران خصوصا خانواده 
والیبال و کشتی بسیار فراتر از آن بود که دیده شد. خیلی ها 
باید می آمدند اما نیامدند. قهرمانانی که مرهون حمایت های 
بی دریغ وی بودند. مربیانی که جایگاه و مقام خود را در سایه 
حمایت یزدانی خرم بدست آوردند اما گویا یادشان رفته که باید 

محبت را با محبت جبران کرد.
به هر حال یزدانی خرم هم از میان ما رفت اما بخاطر داشته 
باشیم میراث ماندگار او هرگز از از خاطره ها زدوده نخواهد 
شد. چراغی که وی در مسیر ورزش کشور روشن 
کرد، تا ابد روشنی بخش مزارش خواهد 
بود. گذشت زمان بسیاری از واقعیت ها 
را عیان خواهد ساخت و در آینده مشخص 
خواهد شد که چه کسانی با دل و جان 
برای ورزش این سرزمین زحمت کشیدند 
و چه کسانی این عرصه را پله ترقی خود 

ساختند.

مسابقات انتخابی ورزش های زورخانه ای رده  سنی بزرگسالان 
استان اصفهان برای حضور در مسابقات قهرمانی کشور از 
با انجام  ساعت اولیه بامداد روز جمعه هشتم بهمن ماه 
وزن کشی در سالن هفده شهریور ورزشگاه تختی اصفهان به 
اجرا گذاشته شد. بر اساس آخرین آئین نامه اجرایی فدراسیون، 
هر شهرستان می توانست در هر رشته هنرهای فردی و در هر 

وزن دو ورزشکار را معرفی کند.
بود.  الزامی  این مسابقات  در   PCR واکسن کارت  داشتن 
مسابقات در ۶ رشته چرخ تیز، چرخ چمنی، کباده، سنگ، 
میل بازی و میل گیری سنگین در سه رشته چرخ تیز و چرخ 
چمنی میل بازی وزن  ۷۰- و۷۰ تا ۸۵ و ۸۵ به بالا و در 
رشته های سنگ، کباده و میل گیری سنگین در اوزان ۸۵ -  و 
۸۵ تا ۱۰۰ و ۱۰۰ کیلوگرم به بالا به مورد اجرا گذاشته شد اما 
باتوجه به نزدیکی رقابت ها در انتخاب نفرات برتر   اختلاف نظر 

این  ارسال  لحظه  تا  که  دارد  وجود  ناظران  و  داوران  بین 
گزارش نتایج از سوی آقای عطایی رئیس انجمن ورزش های 
زورخانه ای و همچنین جلال زهرایی رئیس هیاتُ ورزش های 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی مورد تایُید واقع نشده و به بعد 

موکول گردیده است. 
در حاشیه این مسابقات مهندس »جلال زهرایی« - رئیس 
هیاتُ ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی- درگفت و گویی 
اختصاصی با روزنامه »دنیای هوادار« اظهار داشت: با برگزاری 
مسابقات انتخابی استان، نفرات برتر ورزش های زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی استان اصفهان برای اعزام به مسابقاتی که قرار 
است به مناسبت گرامیداشت دهه  مبارک در آبادان برگزار شود، 

شناسایی می شوند.
زهرایی افزود: بعد از ۲سال که بخاطر شیوع ویروس کرونا 
مسابقات انتخابی برگزار نشد، ما با رعایت کامل پروتکل های 
و پیش بینی های لازم برای پذیرش بیش از ۱۵۰ شرکت کننده 
و حدود ۱۰۰ داور ناظر و پیشکسوتان دعوت شده بر آن شدیم 
لازم  احتیاط های  و  تمام جوانب  اجرای مسابقات  در  که 
پروتکل های بهداشتی را از نظر دور نداریم و اولین شرط و ملاک 
ورود ورزشکاران و عوامل اجرائی، ارائه کارت واکسیناسیون و 
حداقل تزریق دو دوز واکسن کرونا مدنظر قرار گرفته شد تا در 
این مسابقاتی که با شور و هیجان بیشتری بین ورزشکاران 
شهرستان ها برگزار می شود، سلامت شرکت کننده ها به خطر 
نیافتد و سعی کردیم برای هرچه بهتر برگزاری این دوره از 
مسابقات از بهترین داوران و نیروهای متخصص بعنوان ناظر 

مسابقات استفاده کردیم. 
وی افزود: به همین خاطر از پیشکسوتان و ریش سفیدان 
عناوین  صاحب  پهلوانی  کشتی  و  زورخانه ای  ورزش های 
قهرمانی در کشور و صاحب سبک نیز دعوت کردیم تا ضمن 
تجلیل از این بزرگان، آن ها را از خانه نشینی خارج کنیم تا باعث 

شود جوان ها و کسانی که به مرز قهرمانی می رسند با دیدن 
پیشکسوتان با راه و رسم احترام به بزرگ ترها و پیشکسوتان 

ورزش بیشتر آشنا شوند و از آن ها درس بگیرند.
پهلوانی  کشتی  و  زورخانه ای  ورزش های  هیاتُ  رئیس 
استان اصفهان در ارتباط با کیفیت مسابقات این دوره گفت: 
مسابقات از کیفیت بالایی برخوردار می باشد و در حدود ۱۵۰ 
نفر در این رقابت ها حضور پیدا کرده اند که امیدواریم تا پایان 
مسابقات، محیطی شاد و مفرح و با آرامش و دوستانه برای 

شرکت کننده ها را فراهم کنیم. 
جهانی  مسابقات  میزبانی  با  ارتباط  در  زهرایی  مهندس 
ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی که قرار بود در دی ماه 
۱۴۰۰ در شهر تاریخی و گنبدهای فیروزه ای اصفهان برگزار شود 
گفت: در جلسه هفته گذشته که در فدراسیون ورزش های 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی در تهران داشتیم با در نظر گرفتن 
سلامت قهرمانان و با توجه به موج جدید بیماری کرونا و 
اومیکرون مقرر گردید این مسابقات در زمان دیگری با میزبانی 
اصفهان برگزار شود، که در صورت مساعد بودن وضعیت کرونا 
و اومیکرون در اسفندماه ۱۴۰۰ به مورد اجرا در آید. مضاف 
براینکه با برگزاری مسابقات انتخابی و تشکیل کمیته ها 
استارت زده شود تا انشاءالله میزبان خوبی برای سربلندی و 

افتخار جمهوری اسلامی ایران در اصفهان باشیم.

یزدانی که به ورزش ایران خرمی داد؛

برای مردی که به ورزش اعتبار بخشید

با اتمام مسابقات انتخابی ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی استان اصفهان؛

با اختلاف نظر داوران نفرات برتر شناسایی نشدند!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

دیالوگ

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

بازی ایران و امارات بطور رسمی بدون تماشاگر شد
در جلسه روز گذشته ستاد ملی مقابله با کرونا مصوب شد که با توجه به افزایش شیوع کرونا، بازی تیم های ملی فوتبال 
ایران و امارات بدون حضور تماشاگران برگزار شود، اما معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی در این خصوص گفت: 
وزارت ورزش و جوانان همه سعی و تلاش خود را انجام می دهد که بازی مقابل امارات با حضور تماشاگران انجام شود 

و با رعایت تمام دستورالعمل های بهداشتی شاهد حضور هواداران در استادیوم باشیم.

»رییس سازمان خصوصی سازی« خبر داد:
سهام پرسپولیس و استقلال پایان 

بهمن وارد بورس می شود
»حسین قربان زاده« -رییس سازمان خصوصی سازی- اظهار 
است  نگرشی  خصوصی سازی،  مانع  مهمترین  داشت: 
بماند  باقی  دولت  دست  در  دولت  دارایی  می خواهد  که 
و  وزارتخانه ها  در  را  بنگاه ها  این  اکنون  که  متولیانی  و 
شرکت های تخصصی در اختیار دارند و معتقدند اگر این 

بنگاه ها در اختیار دولت باشد بهتر اداره می شود.
وی ادامه داد: این تفکر تا اصلاح نشود این چالش را داریم 
و بخصوص ما که در سازمان خصوصی سازی هستیم و به 
دنبال واگذاری بنگاه ها از دولت به بخش خصوصی هستیم. 
اگر این نگرش اصلاح شود و همه همراهی کنند بنگاه دولتی 

در مسیر واگذاری قرار می گیرد.
در  نگرش  این  کرد:  تاکید  رییس سازمان خصوصی سازی 
وزارت ورزش کمرنگ تر است و مشکل واگذاری پرسپولیس 
و استقلال متعدد است. این دو باشگاه برخلاف باشگاه های 
دیگر که دولت از طریق شرکت ها در آنها نقش دارد مستقیم 
از طریق وزارت ورزش اعضای  در اختیار دولت هستند و 
بنابراین  می شود؛  انتخاب  آنها  مدیرعامل  و  مدیره  هیات 
مشکل ای. اف. سی که مالکیت مشترک است همچنان 
باشگاه دچار  این دو  اداره  اساسا  اینکه  باقی است و هم 
چالش است و نتیجه این روند، بدهی ها و تعهدات مالی 

باقی مانده می شود.
به  استقلال  و  پرسپولیس  باشگاه  کرد:  تصریح  قربان زاده 
سمت واگذاری معقول می روند حتی تا پایان بهمن درج 
نماد این دو باشگاه را در صورت همکاری باشگاه ها در ارائه 
صورت حساب های مالیاتی و بندهای حسابرسی شده مورد 

نیاز بورس، در بازار پایه فرابورس خواهیم داشت.
باشگاه و سازمان  با نمایندگان دو  ادامه داد: هر روز  وی 
بورس و وزارت ورزش و دست اندرکاران و پیشکسوت هایی 
که می توانند کمک کنند در این باره در سازمان خصوصی 

سازی جلسه داریم.
رییس سازمان خصوصی سازی درباره واگذاری سهام استقلال 
و پرسپولیس در سال های گذشته، توضیح داد: افراد مختلفی 
درباره سهام دو باشگاه داعیه دارند و اینکه چقدر صحت دارد 
نیازمند ارزیابی است اما بخش بزرگی از سهام دو باشگاه 
در اختیار دولت است و برای این بخش باید تصمیم گیری 
شود. اولین کار درباره این دوباشگاه آن است که استقلال و 
پرسپولیس از تاریکخانه دولتی دربیایند و جلوی دید مردم 

در اتاق شیشه ای قرار گیرند.
قربان زاده گفت: همه مردم باید از جزییات این دوباشگاه خبر 
داشته باشند و هر شرکت به شرط افشای اطلاعات می تواند 
وارد بورس شود و این اتفاق تا پایان بهمن رخ می دهد. 
همچنین با مدلی که طراحی شده مجمع این دو باشگاه، 
بورس و سازمان خصوصی سازی تصویب می کند که این ۱۰ 
تا ۲۰ درصد فروش سهام، به باشگاه ها برسد و عملا این 
دوباشگاه هم شفاف می شوند و هم پول مشارکت مردم 
تغییر  و سپس  می رسد  باشگاه ها  به  سرمایه  افزایش  در 

سهام داری دو باشگاه در دستور کار قرار می گیرد.
به گفته وی، تا شهریور ۱۴۰۶ تغییر سهامداری این دوباشگاه 
را در دستور کار داریم و تا پایان بهمن نیز بخشی از سهام که 

۱۰ تا ۲۰ درصد است وارد بورس می شود.
باشگاه  دو  شد:  یادآور  سازی  خصوصی  سازمان  رییس 
پرسپولیس و استقلال در دو هفته اخیر ارزش گذاری انجام 
 ۱۰۰۰ بالای  و  شده  بروزرسانی   ۱۴۰۰ سال  ابتدای  در  شده 
میلیارد تومان ارزش برند هر یک از دو باشگاه است و تا 
هفته آتی ارزشگذاری را در هیات واگذاری تصویب و اعلام 

می کنیم.
ثابت  های  دارایی  دادگستری  کارشناس  گفت:  قربان زاده 
و  درآمد  صورتحساب  و  کند  می  ارزشگذاری  را  دوباشگاه 
بدهی ها را دارد و در کنار این اتفاق، ارزش برند را ارزیابی 
کرده و در نهایت رقم را اعلام می کنند. اکنون بدهی ها دقیق 
مشخص شده و کار حسابرس همین است. باشگاه باید از 
این  بداند سودآوری  و سهامدار  ببرد  درآمد عملیاتی سود 

باشگاه مستمر است.

داستانجلد

موی تای ایران که تا به حال، به صورت یک انجمن  ورزشی 
زیر نظر فدراسیون انجمن های ورزشی فعالیت می کرد، از 
روز گذشته با اعلام »جواد نصیری« مرد شماره یک این 
تشکیلات، بعنوان یک فدراسیون غیردولتی، فعالیت های 

خود را پیگیری خواهد کرد.
نصیری روز شنبه -نهم بهمن ماه- در جریان یک نشست 
خبری با حضور اصحاب رسانه اظهار داشت: طبق نامه ای که 

از فدراسیون بین المللی داشتیم، روز دهم دی ماه 
به وزیر ورزش و جوانان و رئیس کمیته ملی 
به  هم  را  آن  رونوشت  و  زدیم  نامه  المپیک 
فدراسیون انجمن های ورزشی ارسال کردیم که 
موی تای یک رشته مستقل است، چرا که ما از 
سوی فدراسیون بین المللی مامور هستیم ، تا 

موی تای ایران مستقل شود. 
وی افزود: پس از آن روز هفتم بهمن ماه هم، 
مجمع فوق العاده موی تای را تشکیل دادیم و 
مصوباتِ آن را اعلام رسمی کردیم. از این پس، ما 
فدراسیون غیردولتی هستیم و باید با سازوکار و 
رویکردِ غیردولتی کار را پیش ببریم و امیدوارم با 
حمایت مسئولان ورزش کشور اقداماتِ موثری 

در جهت رشد و تعالی این رشته مدال آور انجام دهیم.
وی افزود: بدون شک موی تای تنها طبق منشور المپیک 
فعالیت خواهد کرد. تمام فدراسیون ها غیردولتی هستند 

و اساسنامه هم تاکید کرده که فدراسیون ها غیر دولتی 
هستند. ما هم تنها با همین روند حرکت می کنیم. گرچه 
بعد از اعلام رسمی مصوبات مجمع موی تای، وزارت ورزش 
و کمیته ملی المپیک هیچ واکنشی نسبت به این مهم 
نشان ندادند، اما هنوز هم منتظر واکنش وزارت و کمیته 
هستیم. البته بنده با وزیر ورزش و جوانان که خودش هم 
از جامعه ورزش است صحبت کردم، که ایشان قول های 

مساعدی در این خصوص دادند.
اخیر جز کارشکنی و  افزود: شوربختانه در دو سال  وی 
سوءمدیریت، حمایتی از رشته مدال آور موی تای ندیدیم. 
بنابراین ما هم از این پس، براساس اساسنامه فدراسیون 
جهانی و قوانین کمیته بین المللی المپیک پیش می رویم.

نصیری گفت: آقایان حتی حق عضویت موی تای را به 
بودجه  از مسابقات  یکی  در  و  ندادند  فدراسیون جهانی 
مورد نظر اعزام تهیه نشد و ما در اواسط مسابقات خارج 

مانده  پول  بدون  کشور  از 
بودیم گفتند از ورزشکاران 
پول بگیرید، معاون وقت 
وزیر ورزش رشته ما را قبول 

نداشت و از آن حمایت نمی کرد چرا که عضو رشته آن آقا 
نبودیم، تنها حرف ما این است که به جمعیت موی تای 

اهمیت دهند و به توانایی های ما احترام بگذارند.
نصیری در ادامه گفت: بنده از اعضای مجمع رای 
و اجازه گرفتم که اعضای هیأت رئیسه را انتصاب 
کنم. این اولین کار ما است. بی شک پس از 
افتتاح حساب، فدراسیون موی تای را طبق قانون 
و مقررات جهانی پیش خواهیم برد. همچنین 
اعزام ها و مسابقات جهانی، آسیایی و ورلد گیمز را 
هم پیش رو داریم که با تمامِ توان، هر دو بخش 
زنان و مردان شرکت خواهیم کرد، من با افتخار 
ایرانی ام و تنها برای موفقیت کشورم ایران تلاش 

خواهم کرد.
نصیری در ادامه صحبت های خود تاکید کرد: اگر 
کار پیش نرود و تعامل بوجود نیاید، قطعا کار به 
کمیته بین المللی المپیک IOC خواهد کشید. اما 
آقایان بدانند، ما فدراسیون غیر دولتی هستیم. اگر حتی 

این اتفاق هم نیافتد، به انجمن برنخواهیم گشت.
رئیس فدراسیون غیردولتی موی تای در پاسخ به پرسش 
روزنامه »دنیای هوادار« که آیا اختلاف نظرات بین موی تای 
و مسئولان ورزش کشور، دامن ورزشکاران فعال در این رشته 
ورزشی را نمی گیرد، گفت: مگر در این سال ها که قهرمان 
شدند کسی از آن ها تجلیل کرده است که بعد از 
این بشود. فریاد ما هم همین است. اگر مدال این 
رشته اهمیت دارد باید از ورزشکاران ما حمایت 
شود. آن ها از یک نامه برای این رشته دریغ 
روال  طبق  این هم  از  بعد  می کنند. 
قدیم خواهد بود چه بسا که بهتر 

خواهد بود.

شاگردان  فرناندز در تیم ملی هندبال ایران در مرحله نیمه نهایی 
مسابقات هندبال قهرمانی مردان آسیا، مقابل قطر، قهرمان چهار 
دوره پیاپی مسابقات قهرمانی آسیا با نتیجه ۱۹ بر ۳۴ مغلوب 
شدند. نیمه اول ۲۰ - ۱۰ قطر: در نیمه اول محمد سیاوشی درون 
دروازه قرار گرفت. اولین گل این بازی را قطر در اولین دقیقه بازی 
به ثمر رساند. برای ایران افشین صادقی گل زد ولی این گل حساب 
نشد. اولین گل ایران را محمد غلامی در دقیقه ۵ به ثمر رساند. 

مجتبی حیدرپور در دقیقه ۲۲ کارت زرد گرفت. یونس آثاری در 
دقیقه ۲۷ پرتاب هفت متر را گل کرد. محمد کیانی یک گل، محمد 
غلامی یک گل، مجتبی حیدرپور یک گل، پویا نوروزی نژاد یک گل، 
افشین صادقی ۴ گل، کیارش طاهری یک گل و یونس آثاری یک 
گل برای تیم ملی ایران به ثمر رساندند. نیمه دوم: در نیمه دوم 
هم محمد سیاوشی درون دروازه قرار داشت. اولین گل را تیم چند 
ملیتی قطر به ثبت رساند. اولین گل ایران در نیمه دوم را مهرداد 

صمصامی به ثمر رساند. در دقیقه ۱۲ علی رحیمی درون دروازه قرار 
گرفت و مهارهای خوبی داشت. مهرداد صمصامی یک گل، یاسین 
کبیریان جو یک گل، یونس آثاری ۴ گل، افشین صادقی یک گل 
و مجتبی حیدرپور ۲ گل، گلزنان ایران در نیمه دوم بودند.  با این 
حساب قطر با برتری مقابل تیم ملی ایران و بحرین با پیروزی برابر 
عربستان به فینال این مسابقات رسیدند. ایران و عربستان باید در 

دیدار رده بندی مقابل یکدیگر به میدان بروند.

نه استعفا می دهم و نه به عقب برمی گردم؛

همکاری نکنند، کار به IOC می کشد

جدال سخت ملی پوشان برای کسب مدال برنز؛

شکست تلخ هندبال ایران مقابل قطر در نیمه نهایی آسیا

درحاشیه

توپوتور

در  موی تای  غیردولتی  فدراسیون  پاسخ به پرسش روزنامه »دنیای هوادار« که آیا اختلاف نظرات بین موی تای رئیس 
و مسئولان ورزش کشور، دامن ورزشکاران فعال در این رشته ورزشی را نمی گیرد، گفت: مگر در این سال ها که قهرمان شدند کسی 

از آن ها تجلیل کرده است که بعد از این بشود. فریاد ما هم همین است. اگر مدال این رشته اهمیت دارد باید از ورزشکاران ما حمایت 
شود. آن ها از یک نامه برای این رشته دریغ می کنند. بعد از این هم طبق روال قدیم خواهد بود چه بسا که بهتر خواهد بود.
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